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Medemblikkers tevreden over
recycletarief? Meer dan 60% wijst
nieuw systeem afvalinzameling juist
radicaal af

Dat lang niet alle inzamelingssystemen optimaal functioneren,
bewijst dit beeld in stedelijke bebouwing.
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Coen van de Luytgaarden Woensdag 31 mei 2023 om 08:00

MEDEMBLIK

Maar liefst 61 procent van de
Medemblikkers keurt het recycletarief
voor afvalinzameling af. Ze beweren
veel duurder uit te zijn dan zij hadden
verwacht en vinden dat de nieuwe
opzet in de praktijk niet werkt.

Dat blijkt uit het rapport De Monitoring
afvalinzameling. Dit onderzoek is verricht door
I&O Research in opdracht van HVC.

Saillant is dat deze conclusie haaks staat op het
bericht dat Medemblik eerder deze week
verspreidde over een ander onderzoek en vindt
dat het systeem juist goed werkt.

Lees ook: Aanzienlijk minder restafval
aangeboden door Medemblikkers na
invoering recycletarief

In de nieuwsbrief die de afdeling
communicatie opstelde stond: ’Goede
resultaten recycletarief dankzij actieve
inwoners’. Het college stelt onomwonden dat
’de tussentijdse evaluatie goede resultaten’ laat
zien. Om vervolgens te concluderen dat er 42%
minder restafval is aangeboden.

(Tekst gaat door onder de foto)

Critici van het recycletarief vrezen een forse toename van
zwerfafval bij bestaande containers.
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Vertrouwelijke mails

Het bericht leidt tot verontwaardigde reacties
onder enkele milieuwethouders in
buurgemeenten. In vertrouwelijke mails aan
deze krant plaatsen zij grote vraagtekens bij de
interpretatie van de gepresenteerde feiten.

Lees ook: Slechte uitleg Medemblik over
recycletarief afval zorgt voor
misverstanden

’Het recycletarief brengt hogere kosten met
zich mee en veroorzaakt zwerfafval en stank’,
aldus een van de wethouders die vervolgens
een vergelijking maakt met diens eigen
gemeente. ’Als een inwoner van Medemblik elf
keer de restbak laat legen, is hij nog steeds
duurder uit dan onze inwoners’, aldus deze
bestuurder die benadrukt niet met naam in de
krant te willen om de collega’s van de
buurgemeente niet te willen afvallen.

(Tekst gaat door onder de foto)

De positieve berichtgeving van Medemblik
strookt volgens naburige milieuwethouders
volstrekt niet met de praktijk.
© Foto Mediahuis

Kern van het recycletarief is dat burgers de
grijze afvalcontainer minder vaak aanbieden
en dan ook minder betalen. Hierdoor hoopt
HVC het scheiden van huishoudelijk afval juist
bij de bron te stimuleren.

Lees ook: Effect recycletarief in
Medemblik stemt HVC tevreden

Verder blijkt uit het rapport dat
Medemblikkers ontevreden zijn omdat ’het
recycletarief voor hen duurder is’. De afweging
om de bak wel of niet aan te bieden,
onderkennen de onderzoekers eveneens. ’Er
kan een dilemma ontstaan tussen tegen
betaling een niet-volle bak inleveren of een bak
laten staan, waardoor stank ontstaat’, luidt een
van de conclusies.

(Tekst gaat door onder de foto)

IJmonders tonen vol trots hun grijze afvalcontainer waarin zij
het restafval aanbieden.
© Foto Toussaint Kluiter

Zwerfafval

Critici echter beweren dat burgers er juist alles
aan doen de grijze bak zo min mogelijk aan te
bieden en dat hierdoor zwerfafval ontstaat dat
in de openbare ruimte wordt gedumpt.
Volgens het rapport hebben veel
Medemblikkers ook het gevoel dat er
significant meer zwerfafval wordt gedumpt
sinds de invoering van het recycletarief per 1
januari 2022.

Lees ook: Coalitiepartijen in Medemblik
zijn tevreden: ’recycletarief werkt in
voordeel van inwoners’

Woordvoerder Marc Kamminga van de
gemeente Medemblik zegt dat in het rapport
de begrippen dumpingen en bijplaatsingen
soms door elkaar gebruikt. „In de 0- en
effectrapportage is geen toename van dumping
of bijplaatsingen gemeten. Daarnaast is er ook
geen toename van de legingsfrequentie van de
openbare (prullen)bakken geconstateerd.
Tonnages hiervan zijn niet voorhanden.”

De woordvoerder meldt verder dat er geen
noemenswaardige vervuiling of afkeur van
ingezamelde grondstoffen door de invoering
van het recycletarief ontstaan. „Mede door de
inzet van afvalcoaches gaat dit over het
algemeen goed. Het beeld in de hele gemeente
is verbeterd in plaats van verminderd en er is
intensief ingezet op de aanpak bijplaatsingen.”

Nog duurder

Eerder gaf de gemeente al aan dat zonder de
invoering van het recycle-systeem de inwoners
nog duurder uit zouden zijn geweest omdat de
de kosten van het ophalen door HVC fors zijn
gestegen.

Volgens milieuwethouder Harry Nederpelt van
Medemblik halen collegabestuurders enkele
onderzoeken door elkaar. „Wij verwijzen in het
persbericht niet naar ’de Monitor waardering
afvalinzameling’, maar naar de
’Tussenevaluatie grondstoffenbeleid mei
2023’. Deze tussenevaluatie is tot stand
gekomen in opdracht van gemeente
Medemblik met behulp van een externe partij
anders dan HVC.”

Voorts zegt hij niet te beweren dat het
recycletarief in Medemblik goedkoper uitpakt.
Nederpelt: „Dit is ook niet de stelling van het
persbericht. Focus van het persbericht ligt juist
op het feit dat er 42% minder restafval wordt
aangeboden en dat afvalstromen sinds de
invoering beter worden gescheiden. Doordat
het verbranden van restafval steeds duurder
wordt en de hoeveelheid aangeboden restafval
door het goede afval scheiden daalt, wordt geld
bespaard. Dit heeft zich vertaald in een daling
van de kosten voor verwerking en inzameling
van 9% en is de afvalstoffenheffing maar
beperkt gestegen, namelijk met 1% i.p.v. 10%.).

Hij vervolgt: „Om een goede objectieve
vergelijking te kunnen maken neemt
Medemblik dit jaar voor het eerst deel aan de
Benchmark Huishoudelijk Afval over 2022
waar 59% van de Nederlandse gemeenten aan
deelnemen.”
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